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Vážení kolegové, 

 

dovoluji si Vám zaslat odpovědi pana RNDr. Miroslava Studničky, CSc., ředitele 

Botanické zahrady v Liberci, vznesené dne 26. 5. 2016 na 5. schůzi Zastupitel-

stva města Liberec, týkající se projektu „Futree – Městské stromy v extrémním 

prostředí“. 

 

            Ing. Karolína Hrbková 

            Náměstkyně primátora pro územní  

                                                          plánování, veřejnou zeleň a životní prostředí  
 

 

1. Disponuje v současné době Botanická zahrada dostatečnou personální, technickou a 

odbornou kapacitou, aby mohla naplnit část cílů projektu "Futree – Městské stromy na 

extrémních stanovištích" týkající se města Liberce?  

 

BZ především nemá ve zřizovací listině tuto činnost nijak stanovenu. Má tedy jen takové per-

sonální a technické predispozice, aby mohla plnit úkoly a činnosti určené ve zřizovací listině. 

Činnosti jiného druhu (výzkum v oblasti ozeleňování obcí a měst, realizaci zahradnických prací 

dle zadaných projektů apod.)  nemůže tudíž provádět, jakkoli zasadit strom umí každý zahrad-

ník.   

 

2. Pokud by to bylo alespoň teoreticky možné, za jakou cenu by Botanická zahrada byla 

schopna tuto práci a dodávky pro město Liberec realizovat? 

 

Projekt „Futree – Městské stromy v extrémním prostředí“ nespočívá pouze v práci s vysazením 

stromů. Jeho podstatou je nalezení a ověření lepšího než tradičního přístupu k výsadbám stromů 

ve městech. Jde o know how pro budoucí variabilní aplikace neobvyklých substrátů, spíše než 

o standardní zahradnické práce (které jsou sice relativně levné, ale nic nového pro pokrok v pro-

blematice městské zeleně nepřinesou). Jestliže tedy BZ není vědeckým výzkumným ústavem, 

otázka ceny práce a materiálu vztažená na jeden strom (20 tisíc Kč?) se ve vztahu k tomu, čím 

se zabývá projekt, stává zavádějící. Pokud Město přesto potřebuje cenu nejlevnější možné vý-

sadby (bez ohledu na přínos a úspěšnost v dlouhodobé perspektivě), nemůže tato cena vzejít 

z pouhého odhadu BZ, ale jedině ze soutěže zahradnických firem zabývajících se realizací par-

kových a zahradních projektů.  

 

3. Má Botanická zahrada zkušenosti z minulosti s analýzami půdního prostředí v extrém-

ních venkovních lokalitách s ohledem na zdravotní stav stromů? Pokud ano, prosím o 

bližší informace. 

 

BZ takový výzkum pochopitelně neprovádí a nikdy neprováděla, zabývá se jen ekologií druhů, 

které pěstuje pro expoziční účely. Nedisponuje také specialistou dendrologem. 
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4. Na jednání zastupitelstva města zaznělo, že Botanická zahrada je schopna tento projekt 

realizovat sama, což mělo být údajně potvrzeno přímo z Vaší strany. Pokud jste to panu 

Červinkovi potvrdil, měl jste v té době informace o obsahu předmětného projektu? 

 

Projekt jsem k nahlédnutí obdržel v květnu 2016 (věc mi byla dosud známa ve velmi přibliž-

ných náznacích) a zjistil jsem, že není tak úzký, že by hlavně šlo o pouhé vysázení jednoho 

stromořadí. Ale zamýšlená výsadba v Liberci dle projektu má význam jako jedna z více ověřo-

vacích experimentálních sérií v rozdílných lokalitách. V tomto kontextu samozřejmě BZ ideu 

projektu naplnit nemůže, když není napojena na poznatky a metodiku předešlého výzkumu pro-

vedeného v Německu.  

 

Mým posláním není zasahovat do strategie řízení Města, přesto si myslím, že nezúčastnit se 

malým podílem na širokém projektu, garantovaném solidními partnery a konzultanty v zahra-

ničí a v ČR, znamená stát z hlediska urbanistické problematiky opodál. Být partnerem v pro-

jektu špičkových ústavů znamená pro Město jistou prestiž a napříště dobrý kredit. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


